
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 30. januar 2018 stillet følgende 

spørgsmål nr. 490 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 490:  

”Ministeren bedes oplyse, hvilken regering samt minister/ministre, der tog initiativ til 

at undersøge et eventuelt salg af Statens Serum Institut (SSI)? ” 

 

Svar: 

Jeg er blevet oplyst om, at den daværende sundhedsminister Astrid Krag (SF) i SRSF-

regeringen i 2012 tog initiativ til at igangsætte værdiansættelser af SSI Diagnostica og 

SSI’s vaccineproduktion. 
 

Jeg er endvidere blevet oplyst om, at værdiansættelserne, der blev foretaget af PwC 

og forelå med udgangen af juni måned 2013, indgik i grundlaget for den daværende 

SR-regerings beslutning i marts måned 2014 om at igangsætte salgsprocesserne for 

SSI’s vaccineproduktion og SSI Diagnostica. Det blev i den forbindelse bemærket, at 

værdiansættelsen for vaccineproduktionen var forbundet med betydelig usikkerhed, 

og at det var usikkert, om der kunne findes en køber. 
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